
Eldrerådet
Årsmelding 2022

– et godt sted å leve



Årsmelding – eldrerådet 2022
Innledning

Eldrerådet er et folkevalgt organ med hjemmel i kommuneloven. Rådet er valgt av kommunestyret og uttaler 
seg i saker som gjelder de eldre. Personer som representerer de eldre og har spesielt fokus på deres interesser 
er ofte underrepresentert i folkevalgte organer. Av den grunn er det ikke en selvfølge at deres synspunkter vil 
inngå i saksgrunnlaget når politiske vedtak fattes. Ordningen med et eget eldreråd veier til en viss grad opp for 
et demokratisk underskudd i tradisjonelle politiske organer. 

Rådets arbeid blir regulert i forskrift om medvirkningsordninger. Det følger av forskriftens § 2 femte ledd at 
rådet skal utarbeide en årsmelding som legges fram for kommunestyret.

Rådet ble konstituert 22. oktober 2019.

Denne årsmeldingen omhandler tidsperioden januar 2022 til og med desember 2022.
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Sammensetning av rådet
Representanter fra paraplyorganisasjoner:

• Arild Wilberg (Mjøndalen Rotary)

• Thore Steffensen (Svelvik pensjonistforening)

• Magne Gulbrandsen (Pensjonistforbundet Nedre Eiker)

• Rune Bugge Persson (Drammen pensjonistforening)

• Aslaug Brandt Throndsen (DOB/Nettbuss pensjonistforening/Jernbanepensjonistenes 
forening)

• Odd Rune Helgeland (Konnerud pensjonistforening)

• Harald Ferling Lund (Jernbanepensjonistenes forening)

• Linda Vestgarden (Fagforbundet, pensjonistutvalget)

Varamedlemmer i numerisk orden:

1. Liv Karin Holter (Svelvik pensjonistforening)

2. Gudrun Ustad (Pensjonistforbundet Nedre Eiker)

3. Erik Dalheim (Drammen Rotary)

4. Randi Soltvedt (Svelvik pensjonistforening)

Kommunestyrets representanter:

1. Kari Palm (MDG)

2. Ana Maria Silva-Harper (H)

3. Kari Alvim (SP)

Varamedlemmer i numerisk orden: 

1. Ole Lønseth (AP)

2. Ellinor Sibbern Moen (SP)

3. Knut Falck Bergan (FrP)

Arild Wilberg er leder av rådet. Nestleder er Aslaug Brandt Trondsen.

Årsmelding 2022  | 3



Nøkkeltall
Antall møter Antall saker Antall orienteringer  

8 50 33

Tidspunkt for møter og alle saksdokumenter er tilgjengelig på kommunens nettside. Alle møtene i 2022 
har blitt avholdt som fysiske møter. Formannskapssalen på rådhuset i Drammen har vært eldrerådets faste 
møterom. Møtet den 5. mai ble avholdt på Åskollen bo- og servicesenter og møtet den 13. oktober ble avholdt 
på knutepunkt Mjøndalen – møterom Korvald.

Reglement
Eldrerådet vedtok i sak 13/21 i sitt møte 25.02.2021 et reglement for eldrerådet. Dette ble endelig vedtatt i 
kommunestyrets møte 23.03.2021.

Reglementet ble vedtatt slik (kan også sees på Drammen kommunes nettside):

Rådets virkeområde

 • Formålet med rådet er å sikre at målgruppen gis innflytelse i saker som er særlig viktig for dem.

 • Rådet er opprettet av kommunestyret i medhold av kommunelovens § 5-12 med tilhørende forskrift.

 • Eldrerådet er et forvaltningsorgan i henhold til forvaltningsloven. Rådets medlemmer har derfor 
taushetsplikt etter forvaltningsloven. Ref. punkt 5.2.10 i veilederen. 

 • Et eldrerådsmedlem som har vært med på å forberede eller treffe vedtak i en sak som ansatt i kommunen 
eller fylkeskommunen, er inhabil til senere å behandle den samme saken i rådet. Dette gjelder ikke 
ved behandling av årsbudsjett, økonomiplan, kommuneplan, regional planstrategi og regional plan i 
rådet. Bestemmelsene i forvaltningsloven om inhabilitet gjelder også, med de særreglene som står i 
kommuneloven. Ref. punkt 5.2.6 i veilederen.

 • Medlemmene av eldrerådet regnes som folkevalgte etter ny kommunelov, på linje med andre som sitter 
i folkevalgte organer. Medlemmene av rådet har dermed samme rettigheter som andre folkevalgte. Ref. 
punkt 1.2 i veilederen.

 • Rådet er et rådgivende organ. Rådet har rett til å uttale seg i alle saker som angår de eldre. Uttalelser fra 
rådet skal følge saksdokumentene til det kommunale organet som avgjør saken endelig.

 • Rådet kan avgi høringsuttalelser på selvstendig grunnlag.

 • Rådet kan på eget initiativ ta opp saker som angår de eldre.

 • Rådet kan arrangere høringer om saker de har til behandling, og kan innkalle/invitere hvem de måtte ønske 
til å møte for rådet.

 • Rådet kan drive informasjonsarbeid.

 • Rådet har ingen beslutningsmyndighet i politiske saker, men kan komme med uttalelser i saker som skal til 
videre politisk behandling.
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Saksbehandling i rådet

 • Politisk sekretariat sørger for innkalling til rådets møter, i samarbeid med rådets leder.

 • Saker som gjelder de eldre skal legges fram for rådet i så god tid før saken avgjøres endelig, slik at rådets 
uttalelse har mulighet til å påvirke utfallet i saken.

 • Rådet skal gis tilstrekkelig sekretariatshjelp og opplæring.

 • Rådet skal hvert år utarbeide en årsmelding som skal legges fram for kommunestyret.

 • Reglement for saksbehandling i folkevalgte organer gjelder for rådets arbeid i den grad det er 
hensiktsmessig.

 • Rådsmøtene starter med åpen post. Organisasjoner med tilhørighet til Drammen kan orientere om temaer 
som opptar medlemmene. Ordningen er begrenset til 20 minutter. Tema bør som hovedregel gjelde 
kommunale forhold og ha en generell karakter.

 • Eldrerådet har inntil 5 minutters taletid i starten av hovedutvalgsmøter og kommunestyremøtet, dette til 
de saker fra rådet som skal behandles i møtet.

 • Kommunestyret bevilger nødvendige midler til rådets virksomhet. Rådet skal ha anledning til å uttale seg 
før kommunestyret tar en avgjørelse i saken.

 • Rådets leder disponerer budsjettet.

Forskrift om rådene er vedtatt av Kommunal- og moderniseringsdepartementet 17. juni 2019, og Drammen 
kommune har utarbeidet egen veileder for rådets arbeid datert 9. september 2019. Det er denne veilederen det 
er referert til i noen av punktene over.

Ikrafttreden

Dette reglementet trer i kraft fra vedtaksdato i kommunestyret (23.01.2021). Reglementet kan endres av 
kommunestyret selv. Rådet skal gis anledning til å uttale seg før kommunestyret gjør endringer i reglementet.
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Uttalelser til saker
Eldrerådet er et rådgivende organ. Rådet skal forelegges saker som er særlig viktig for de eldre. 
Uttalelser fra rådsmøtene skal følge saksdokumentene til det kommunale organet som tar endelig 
avgjørelse i saken. Nedenfor gjengis noen av uttalelsene rådet har utarbeidet. 

Orientering: Tjenestedata for Helse- sosial og omsorgstjenestene juli til november 2021
I sak 2/22 kom eldrerådet med følgende uttalelse til saken før den ble behandlet i hovedutvalg for helse, sosial 
og omsorg:

Rådmannens forslag til vedtak med følgende tillegg (i uthevet skrift)

Analyse av tjenestedata for perioden juli 2021 til og med november 2021 tas til orientering.

Det er bekymringsfullt at en andel av plassene ved Drammen helsehus blir belagt av langtidspasienter, 
slik at plassene ikke blir benyttet etter riktig formål. 
Kompetansen som er på Drammen helsehus blir da heller ikke benyttet optimalt. 

Øyeblikksbildet viser på nåværende tidspunkt at det ikke er inneliggende mange med langtidsvedtak 
ved Drammen helsehus. Kommunen bes om å prioritere arbeidet med rett tjeneste til rett tid slik at alle 
målgrupper får dekket sitt behov. 

Egenandel på fysioterapitjenester utført av kommunalt ansatte fysioterapeuter
I sak 6/22 kom eldrerådet med følgende uttalelse til saken før den ble behandlet i hovedutvalg for helse, sosial 
og omsorg:

Som rådmannens forslag til vedtak med tilleggspunkt (i uthevet skrift)

 • Drammen kommune innfører egenandel for fysioterapeuter utført av kommunalt ansatte fysioterapeuter i 
henhold til bestemmelsene i forskrift om egenandel for kommunale helse- og omsorgstjenester

 • Kommunale fysioterapitjenester med egenandel avgrenses til:

 • Individuell undersøkelse, behandling og oppfølging

 • Gruppetrening i regi av fysioterapitjenesten

 • Øvrige kommunale fysioterapitjenester er uten egenandel

 • Det vurderes fritak for egenandeler for brukere som har vanskelig for å kunne prioritere dette i sin daglige 
økonomi.

 • Kommunen bes se til at utsatte grupper blir skjermet. 

Tildeling av tilskudd med helse- og sosialformål for lag og foreninger - 2022
I sak 7/22 kom eldrerådet med følgende uttalelse til saken før den ble behandlet i hovedutvalg for helse, sosial 
og omsorg:

Som rådmannens forslag til vedtak med tilleggspunkt (i uthevet skrift)

Tilskudd med helse- og sosialformål i 2022, tildeles til ideelle og frivillige lag og foreninger i henhold til 
rådmannens innstilling.

Det bes om at de største tilskuddsmottakerne, blant annet stiftelser kommunen inngår i og 
organisasjoner som har samarbeidsavtale med kommunen skilles ut som en egen post.  
Det bes om at det settes fortgang i arbeidet med å inngå samarbeidsavtaler. 

Bruk av arealer til uteservering – Bragernes torg
I sak 16/22 kom eldrerådet med følgende uttalelse til saken før den ble behandlet i hovedutvalg for tekniske 
tjenester:

Rådmannens alternativ 2 med tilleggspunkt (i uthevet skrift)

 • Fast uteareal for servering utvides i henhold til vedlegg 2

 • Ordningen evalueres etter sesongen 2022

 • Det forutsettes at det er fri tilgang til større deler av torgområdet (ref. vedlegg 2).
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Høring – Avvikling av godkjenningsordningen i fritt behandlingsvalg
I sak 20/22 kom eldrerådet med følgende uttalelse til saken før den ble behandlet i hovedutvalg for helse, sosial 
og omsorg:

Rådmannens alternative forslag til vedtak:

1. Drammen kommune er enig i evalueringsgruppens anbefaling, om at valgfriheten som følger med 
fritt behandlingsvalg er av avgjørende betydning for enkelte pasienter. Muligheten til å kunne velge 
behandlingssted ut ifra egne behov, og blant et differensiert tilbud er viktig å ivareta.

2. Den foreslåtte avviklingen bør utredes grundigere.

Høring: Nasjonal e-helsestrategi for helse- og omsorgssektoren
I sak 31/22 kom eldrerådet med følgende uttalelse til saken før den ble behandlet i hovedutvalg for helse, sosial 
og omsorg:

Som rådmannens forslag til vedtak med tillegg (i uthevet skrift)

Drammen kommune sender høringssvar som foreligger i vedlegg med følgende tillegg:

Det pekes på de utfordringer som eldre/minoritetsgrupper har i forbindelse med bruk og forståelse av 
elektroniske hjelpemidler og løsninger.

Balanse 2022 – nye tiltak. Ny behandling av kommunestyresak 60/22 som følge av vedtak fra 
Statsforvalteren i Oslo og Viken

I sak 34/22 kom eldrerådet med følgende uttalelse til saken før den ble behandlet i partssammensatt 
samarbeidsutvalg, hovedutvalg for helse, sosial og omsorg og kommunestyret:

Med henvisning til ordlyden i forslag til vedtak fra AP, H og MDG og premissene som lå til grunn for 
kommunestyrets vedtak 24.05.2022, samt oppfølging av dette slik det fremgår av rådmannens saksframlegg 
og informasjon gitt i møte i eldrerådet 13.10.2022, vedtas rådmannens innstilling.

 
Uttalelsen fikk 7 stemmer. 2 stemte imot. 

Justering av prinsipper for betaling på arrangementer i Drammensbibliotekene
I sak 37/22 kom eldrerådet med følgende uttalelse til saken før den ble behandlet i hovedutvalg for kultur, idrett 
og frivillighet:

Som rådmannens forslag til vedtak med endring til 1. setning i punkt 2 (i uthevet skrift)

1. Biblioteket og bibliotekets samarbeidspartnere kan ta betalt for inngang på enkelte arrangementer. 

2. Biblioteket vurderer hvilke arrangementer det kan tas betalt for. Arrangementene må fremme opplysning, 
utdanning eller kultur, og billettinntektene må bidra til økt tilbud og aktivitet i bibliotekene. 

3. Prisnivået på arrangementene skal være moderat. 

4. Det skal ikke tas betalt for inngang på arrangementer for barn og unge.

2.tertialrapport2022 -sak
I sak 38/22 kom eldrerådet med følgende uttalelse før saken ble behandlet i partssammensatt 
samarbeidsutvalg, hovedutvalgene, formannskapet og kommunestyret:

Saken tas til orientering med følgende endringsforslag i vedlegg 2 Status verbalvedtak side 11:

10.  Sak om oppfølging av utsettelse for Krokstad sykehjem, mulighetsanalyse intensiveres.
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Handlings- og økonomiplan 2023-26
I sak 41/22 kom eldrerådet med følgende uttalelse før saken ble behandlet i partssammensatt 
samarbeidsutvalg, hovedutvalgene, formannskapet og kommunestyret:

Eldrerådet ser med stor bekymring på de store økonomiske innstramningene som ligger i regjeringens forslag til 
statsbudsjett, nå også i kommunens forslag til handlings- og økonomiplan. Kommunene har store utfordringer 
på grunn av den demografiske utviklingen og stort behov for investeringsmidler og driftsutgifter. Det fører til et 
behov for å øke kommunens inntekter det skal blant annet skje ved økte kommunale avgifter og gebyrer.

Mange enkeltpersoner og familier i kommunene vil merke dette. Unge og eldre. Personer med mel-
lomstore og lavere inntekter blir hardest rammet.

I Drammen kommune er det mange som sliter med å få endene til å møtes. Det er ca. 1023 personer utenfor 
arbeidslivet. Mange familier lever under fattigdomsgrensen. I 2022 ble det utbetalt 106 millioner kroner til 
boutgifter.

I handlings- og økonomiplanen 2023-2026 foreslår rådmannen en rekke innsparingstiltak som på den ene siden 
vil styrke tjenestene innenfor helse og omsorg, men ikke nok til å dekke behovet for slike tjenester.

I forslag til økonomiplan fremmes det forslag om økning i:

 • Kommunale avgifter.

 • Gebyrer

 • Egenbetalinger

Husleieøkninger i kommunale boliger. Det kommer i tillegg til økt strøm- og matvarepriser, og renteutgifter for å 
nevne noe.

I sum vil dette ramme innbyggerne hardt.

1. Eldrerådet presiserer viktigheten av å prioritere arbeidet med ombygging og utvikling av antall 
omsorgsplasser og nybygging av Krokstad med heldøgns omsorgsplasser. 

2. Bygging av Legevakt og nytt Helsehus realiseres i perioden. 

3. I rådmannens forslag til vedtak legges det opp til salg av kommunale eiendommer, bl.a. Killingen, sistnevnte i 
2026. Eldrerådet signaliserer allerede nå at det ikke er ønskelig at kommunen selger eiendommen. 

4. Eldrerådet ser positivt på at kommunen spiller på lag med frivilligheten, inviterer til økt samarbeid og bedre 
tilrettelegging for dette. 

5. Prioritere digital opplæring og kompetanse, spesielt hos eldre, men også hos andre som har behov for 
opplæring. Det er også viktig at kommunen tilrettelegger for alternative muligheter for medvirkning og 
kommunikasjon for å sikre utenforskap hos de som ikke mestrer teknologien. 

6. Eldrerådet er fornøyd med at kommunen prioriterer tiltak for å etablere nye og ta vare på eksisterende 
grøntområder. Det er spesielt viktig at grøntområder som er regulert til formål rekreasjon og turområder ikke 
blir omregulert til andre formål.

Samlokalisering av Drammen krisesenters kvinne- og mannsbolig – utredning av konseptvalg i henhold til 
reglement for investeringsprosjekter
I sak 46/22 kom eldrerådet med følgende uttalelse før saken ble behandlet i hovedutvalg for helse, sosial og 
omsorg, formannskapet og kommunestyret:

Som rådmannens forslag til vedtak med tilleggsforslag (i uthevet skrift)

Det presiseres at uansett valg av alternativ må det tas hensyn til eldre og personer med 
funksjonsnedsettelse.
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1. Det igangsettes et forprosjekt basert på alternativ 0 «utbedre og videreutvikle dagens manns- og 
kvinnebolig», i henhold til konseptvalgutredningen

2. Forprosjektet iverksettes i første halvår 2023

3. Det tilrettelegges for et midlertidig, akutt botilbud (1 – 2 rom) for personer i aktiv rus, som ikke kan få et 
tilpasset tilbud i krisesenteret. Botilbudet etableres innenfor boligmassen som kommunen disponerer til 
vanskeligstilte.

Utlån av skolelokaler til frivillige lag og foreninger
I sak 49/22 kom eldrerådet med følgende uttalelse før saken ble behandlet i partssammensatt 
samarbeidsutvalg, hovedutvalg for oppvekst og utdanning. Hovedutvalg for kultur, idrett og frivillighet og 
kommunestyret:

Som rådmannens forslag til vedtak med tilleggsforslag (i uthevet skrift)

Saken tas til orientering. Viktig at saken ses i sammenheng med muligheten for utlån av lokaler i øvrige 
kommunale bygg. 
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Orienteringer 
Møte 20.01.2022:

 • Status Covid-19

 • Balanse 2022

 • Sak 2/22 Orientering: Tjenestedata for Helse- sosial og omsorgstjenestene juli til november 2021.

 • Sak 3/22 Foreløpig plan for saker til behandling i hovedutvalg for helse, sosial og omsorg våren 2022.

Møte 24.02.2022:

 • Informasjon om temaplanarbeidet

 • Balanse 2022

 • Sentrale fakta, kunnskapsgrunnlag Temaplan for boligutvikling

 • Vurdering av kapasitet til økt bosettingstall

 • Overgang fra hjem til sykehjem, pHD-prosjekt

 • Sak 6/22 Egenandel på fysioterapitjenester utført av kommunalt ansatte fysioterapeuter – orientering

 • Sak 7/22 Tildeling av tilskudd med helse- og sosialformål for lag og foreninger – 2022

 • Sak 8/22 Orienteringssak – Kunnskapsgrunnlag til Temaplan for boligutvikling

 • Sak 9/22 Prinsipielle vurderinger som skal ligge til grunn når boligtiltak planlegges for innbyggere med 
omfattende og sammensatte tjenestebehov

Møte 31.03.2022:

 • Sak 11/22 Høringsutkast – 3 strategier: En helhetlig strategi for å møte fremtidens behov for bygg med helse- 
og sosialformål, strategi for lindrende behandling og strategi for rehabilitering

 • Sak 12/22 Utredning – Virkemidler for en helhetlig, sosial boligpolitikk

 • Sak 13/22 Forslag til temaplaner for tekniske tjenester, helse, sosial og omsorgstjenestene, kultursektorens 
tjenester for utvikling av kunst og kulturlivet og oppvekst og læringsløp – sendes på høring

 • Daglig leder Heidi Smedsrud Hansen ved Svelvik Frivilligsentral orienterte om drift av Frivilligsentralen og 
samarbeide med de frivillige i Svelvik.

 • Seniorboliger i Bergstien

Møte 05.05.2022

 • Orientering om Åskollen bo- og servicesenter og knutepunkt Åskollen

 • Balanse 2022

 • Informasjonskampanje – universell utforming og ledelinjer

 • Arbeidet med demensplan 2025
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Møte 03.06.2022

 • Balanse 2022

 • 1. tertial 2022

 • Sak 21/22 2.gangsbehandling – Helhetlig strategi for bygg med helse- og omsorgsformål, Strategi for 
lindrende behandling og Strategi for Rehabilitering

 • Sak 23/22 Sluttbehandling av temaplaner for tekniske tjenester, helse, sosial og omsorg, oppvekst og 
næringsløp og kultursektorens tjenester for utvikling av kunst og kulturlivet

 • Sak 24/22 Orientering: Tjenestedata for Helse, sosial og omsorgstjenestene desember 2021 til mars 2022

 • Sak 27/22 Krokstad sykehjem investeringsbeslutning

Møte 01.09.2022

 • Balanse 2022

 • Sak 29/22 Orienteringssak – Prinsipper for fastsetting av husleie i kommunale utleieboliger

 • Sak 30/22 Høring – Regional utviklingsplan for Helse Sør-Øst

Møte 13.10.2022

 • Sak 34/22 Balanse 2022 – nye tiltak. Ny behandling av kommunestyresak 60/22 som følge av vedtak fra 
Statsforvalteren i Oslo og Viken

Møte 17.11.2022

 • Gangbrua

 • Universell utforming – strømming av politiske møter

 • Temaplan idrett, fysisk aktivitet og friluftsliv

 • Temaplan for boligutvikling

 • Sak 42/22 Orientering om handlingsplan for selvmordsforebygging

 • Sak 44/22 Handlingsplan plast – saksframlegg
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Henvendelser fra andre
Elektriske sparkesykler

I møte 20.01.2022 orienterte leder om at han hadde fått brev fra pensjonistforbundet Nedre Eiker v/Rigmor 
Skjæreng som omhandlet problemstillingen med elektriske sparkesykler. De ønsker at eldrerådet ser på dette 
og eventuelt sender et brev til kommunen. Leder fikk eldrerådets tilslutning til å sende et brev til kommunen.

Henvendelse fra FAFO

Fra møte 20.01.2022: FAFO jobber med heltidskultur og de skal ha en samtale med representanter fra 
eldrerådet og rådet for personer med funksjonsnedsettelse 20.01.22. Representantene fra eldrerådet er Arild 
Wilberg, Aslaug Brandt Trondsen og Ana Maria Silva-Harper.

Gangbrua

I møte 01.09.2022 orienterte leder Arild Wilberg om mail fra Pål Skogmo om kryssing av Drammenselva mens 
det bygges ny bybro. På bakgrunn av denne mailen ble eldrerådet orientert om saken i sitt møte 17.11. av fung. 
kommunalsjef for infrastruktur og samferdsel Johannes Havnevik Devold og representanter fra Bane Nor.
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Andre henvendelser
 • Vedrørende sak om Fredholt og Gulskogen fikk leder mange fortvilte henvendelser fra pårørende. 

 • Foredrag i Jernbanepensjonistenes Forening den 7. september. Leder informerte om eldrerådet. 

 • Henvendelse fra lokaldemokratikoordinator Erin Nygård. Leder sendte informasjon om mulige kontakter for 
kandidater til nærutvalg. 

 • Brev til administrasjonen vedrørende sak 28/22 datert 22. mai:

Til Drammen kommune v/administrasjonen

Vedr: Sak 28/22 HSO, Avvikling av Fredholt og Gulskogen bo og servicesenter
Ifølge kommuneloven og forskrift om kommunale og fylkeskommunale Råd for eldre som trådte i kraft i 2019 
og vedtatt reglement for Eldrerådet i Drammen kommune har Rådet rett til å uttale seg i alle saker som gjelder 
eldre. Slike saker skal kommunestyret eller andre folkevalgte organer forelegge Rådet.

Det er krav til at kommunestyret skal etablere rutiner som sikrer at Rådene skal motta saker på et så tidlig 
tidspunkt i saksbehandlingen at uttalelser fra Rådene har mulighet til å påvirke utfallet av saken (sitat av 
forskriftens prgf. 2 eldrerådets oppgaver og pkt 4.5 i veileder for Eldreråd).

Altså skal alle saker som angår eldre i kommunen forelegges Rådet før behandling i andre kommunale organ.

I hovedutvalgsmøte i HSO 12. mai fremla Rådmannen forslag om nedleggelse av Fredholt og Gulskogen bo og 
servicesenter.

Dette er en særdeles viktig sak som i meget stor grad berører eldre på de omtalte institusjonene og en sak som 
derfor skulle vært behandlet på møte i Eldrerådet den 5. mai.

Dette skjedde ikke, noe vi mener er et klart brudd med kommuneloven og vedtatt reglement for Rådets 
mandat.

Vi ber derfor om at saken utsettes og ikke fremmes i neste kommunestyremøte.

At Eldrerådet får saken til behandling i tråd med regelverket og kan komme med en uttalelse i saken.

At denne klagen følger i den videre behandling.

22. mai 2022

For Drammen Eldreråd

Arild Wilberg, leder

Aslaug Brandt Trondsen, nestleder

 • DT meninger – innlegg 20.06. Uforsvarlig å utsette byggingen av Krokstad sykehjem.

 • Frivillighetsåret 2022 ble markert i Svelvik den 28. april. Politikere, administrasjon og frivillige deltok. Dagen 
startet med seminar med Kirsten Koth og fortsatte med Svelviks 7. FrivilligBørs.
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Øvrige temaer
Frivillighetsprisen

Prisen ble delt ut av kommunen på FNs internasjonale dag for frivillighet den 5. desember til en person, lokal 
forening eller gruppe som har utmerket seg med frivillig innsats. Årets pris ble tildelt de frivillige ved Svelvik 
Frivillighetssentral. Rune Bugge Persson representerte eldrerådet i juryen da Aslaug Brandt Trondsen hadde 
meldt forfall. 

Befaringer

 • Omvisning på kvarter Helleristningen 05.05.2022

 • Omvisning på Bråta helse- og aktivitetssenter 13.10.2022 

Kurs/møter/annen agenda som eldrerådet har vært med på 
i 2022

 • Arbeidsverksted temaplan er og helhetlig strategi 5. mai

 • Fellesmøte med alle eldrerådene i Viken 1. og 2. juni. Leder Arild Wilberg og Linda Vestgarden deltok.

 • Storbykonferanse for eldreråd i Oslo den 13. til 15. juni. Tema: Aldersvennlige byer og nærområder. 
Deltakere: Leder Arild Wilberg, nestleder Aslaug Brandt Trondsen, Kari Palm og Ana Maria Silva-Harper.

 • Møte med ordfører, komiteledere og rådsledere samt politisk sekretariat 9. september. Tema: Erfaringer så 
langt.

 • Konferanse om folkehelse og kultur for eldre 9.-10. november. Nestleder Aslaug Brandt Trondsen deltok.

Fokusområder i 2023

 • For at uttalelsene til rådet skal inngå i beslutningsprosessen må disse formuleres skriftlig. Rådet vil 
fortsette dette arbeidet i 2023, fortsette å ha søkelys på at debatten i rådet skal resultere i uttalelser som 
følger saksdokumentene. 

 • Det er reglementsfestet at rådet har taletid i politiske organer og rådet vil fortsette arbeidet med å forsøke 
å benytte den reglementsfestede taletiden mer aktivt i 2023. Dette for i større grad å synliggjøre rådets 
uttalelser. 

 • Foruten å være et rådgivende organ kan rådet av eget tiltak ta opp saker. Fremover vil rådet også ha fokus 
på mer aktivt å benytte muligheten til å ta opp saker på eget initiativ.

Avslutning
Eldrerådet takker alle i administrasjonen som har bistått oss gjennom året med grundige og gode 
presentasjoner under orienteringer og saksframlegg. Spesielt takk for fremragende hjelp fra sekretariat og 
kommunalsjef.

14 | Eldrerådet
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